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Shaw College General Education 
逸夫書院通識教育 

Course List for Term 2, 2025/26 
2025/26 年度下學期科目總表 

 
To align with the new general education requirements at the university, priority enrollment for service-learning courses (including GESC1230, GESC2330 and GESC2360) is given to students 
admitted in 2025/26 or after during course registration period under CUSIS. Students admitted in 2024/25 or before who are interested in taking service-learning courses may add courses 
with remaining quotas under CUSIS during add/drop period.   Some classes for these courses are held off-campus or outside normal class time. For details, please refer to the course outline 
of each class (please login to view the page).  
 
為配合大學對通識教育的新要求，所有服務學習科目（包括 GESC1230、GESC2330 及 GESC2360）將優先開放予 2025/26 年度或之後入學的學生於選課期間透過 CUSIS 自行選修。
2024/25 年度或之前入學的學生如有興趣修讀服務學習科目，可於 CUSIS 網上加／退選期內自行加選有尚餘學額的科目。 部份服務學習科目課堂將於校外或非正式上課時間進
行，詳情請參閱各班別之課程大綱（請登入以查看詳情）。  
 
A. Service Learning Courses 服務學習科目 

 

Course Code 
科目編號 

Course Title 
科目名稱 

Teacher 
老師 

Language 
語言 

Time 
時間 

Course Introduction  
科目簡介  

GESC1230AB Caring Heart Service 
Learning 
懷仁服務學習 

Dr. Au Yi Man 
Ms. Tam Man Ching, Ginny  
Mr. Chan Ying Kwok, Kelvin  
歐怡雯博士 
譚文晶女士  
陳膺國先生  
 

C&E 
(Lectures and 

services will be 
conducted in 
Cantonese.  

課堂及服務將以廣
東話進行) 

 

Friday 
星期五 

14:30 - 17:15 
 

 Includes services of approximately 13 hours; Service target: 
Caregivers  
包括大約 13 小時之服務；服務對象：照顧者  
 

 The course focuses on "Applied Theatre and Social Care." Students 
will first experience and learn various applied theatre games and 
exercises. Under the guidance of the instructors, they will design 2-
session applied drama workshops in small groups and implement 
caring services for "caregivers" at the collaborating organization.    
課程以「應用劇場與社會關懷」為主題，同學先將體驗和學習
不同的應用戲劇遊戲與練習。在導師指導下，以小組形式設計
兩節應用戲劇工作坊，於合作機構為「照顧者」實施關懷服
務。 
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GESC1230BB Caring Heart Service 
Learning 
懷仁服務學習 

Prof. Wong Hung 
黃洪教授  

C&E 
(Lectures and 

services will be 
conducted in 
Cantonese.  

課堂及服務將以廣
東話進行) 

Friday 
星期五 

14:30 - 17:15 
 

 Includes services of approximately 13 hours; Service target: Elderly 
residents of North District 
包括大約 13 小時之服務；服務對象：北區長者 
 

 The course focuses on alleviating loneliness for the elderly. 
Students will understand the health needs of grassroots elders 
through community visits. And under the the guidance of partner 
organisations and course instructors, students will design and 
implement different services for the elderly residents of North 
District to alleviate their loneliness.     
課程以減少長者孤獨感為主題，同學透過探訪及考察了解基層
長者的健康需要，並在合作機構及導師指導下為北區長者設計
及推行相關服務。  

GESC1230CC Caring Heart Service 
Learning 
懷仁服務學習 

Mr. Lam Ting Hin, Justin 
林霆軒先生 
 

C 
(Lectures and 

services will be 
conducted in 

Cantonese  
課堂及服務將以廣

東話進行) 

Thursday 
星期四 

14:30-17:15 

 Includes services and related activities of 16 hours; Service target: 
Elderly 
包括大約 16 小時之服務；服務對象：長者  
 

 Students will develop empathy towards elderly through wearing 
ageing simulation suits and interviewing them during home visits. 
Students will further engage the elderly through discovering their 
strengths, pain points, and needs, and eventually partnering with 
them to initiate community-based actions.  
同學將試穿高齡體驗衣及進行家訪來培養對長者的同理心，並
透過了解老年人的優勢、痛點和需求，與長者合作設計及實施
關懷長者服務。 
 

GESC1230DA Caring Heart Service 
Learning 

懷仁服務學習 

Dr. Ho Sai Hau, Simon 
Ms. Choi Yat Sum, Anna 
Ms. Li Ching Man, Dilys 
何世孝博士 
蔡一心女士 

C&E 
(Lectures and 

services will be 
conducted in 
Cantonese.  

Tuesday 
星期二 

18:30-21:15 

 Service Learning course (Includes services of approximately 13 
hours; Service target: primary school students)  
服務學習科目（包括大約 13 小時之服務；服務對象：小學

生）  
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李菁文女士 課堂及服務將以廣
東話進行) 

 

 Students will learn how to interact with children and organize 
activities that are suitable for their learning needs. Students will 
plan and implement activities in campsites, schools, or 
NGO centres to accomplish different learning targets and enrich the 
experience of primary school students.  
學生將學習如何與學童互動，並組織適合他們學習需求的活

動。學生將在營地、學校或非政府組織的中心計劃和實施各種

學習目標，豐富小學生的經驗。  

 

GESC1230EB Caring Heart Service 
Learning 
懷仁服務學習 

Ms. TANG Chi Shan, Canna  
鄧智珊女士 

C&E 
(Lectures and 

services will be 
conducted in 
Cantonese.  

課堂及服務將以廣
東話進行) 

Friday 
星期五 

14:30 - 17:15 
 

 Includes services of approximately 13 hours; Service Target: People 
with mental and emotional needs including ‘new arrival women’ 
from Mainland China, carer, SEN children and ethnic minorities, 
etc. 
包括大約 13 小時之服務；服務對象：精神及情緒受困人士，
如：新來港婦女、照顧者、特殊教育需要學童、少數族裔等 
 

 The course focuses on "Expressive Arts". Students will first 
experience the emotions expression in various art forms and learn 
how to apply Expressive Arts facilitation after understanding the 
needs of different communities. Under the guidance of the 
instructor and teaching assistant, they will design and implement 
prototype service in small groups at the collaborating organisation.  
課程以「表達藝術」為主題，同學先體驗如何透過各種藝術形
式表達情感，並於了解不同社群需要後學習應用及促導表達藝
術手法的藝術導引。在導師指導下，以小組形式設計表達藝術
導引社區工作坊，於合作機構為精神及情緒受困人士實施關懷
服務。  
 

GESC1230FB Caring Heart Service 
Learning 
懷仁服務學習 

Ms. Ma Wai-man, Anita  
馬慧敏女士 
 
 

C&E 
(Lectures and 

services will be 
conducted in 

Friday 
星期五 

14:30 - 17:15 
 

 Includes services of approximately 13 hours; Service Target: 
Children  
包括大約 13 小時之服務；服務對象：兒童  
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Cantonese.  
課堂及服務將以廣

東話進行) 
 
 
 

 This course invites students to reflect on the meanings and roles of 
‘play’ in our everyday lives. It will also provide perspectives of 
value of services to individuals and communities. Students are 
expected to design and implement a ‘play project’ targeting at 
children, as well as develop and deliver a teaching unit at a local 
kindergarten.  
這門課程邀請學生反思「遊戲」在日常生活中的意義與角色，
並提供服務對個人與社區價值的不同觀點。學生需設計並執行
一項以兒童為對象的「遊戲計劃」，及在本地的幼稚園設計和
教授一個教學單元。  

GESC1230JA Caring Heart Service 
Learning 

懷仁服務學習 

Prof. Cheng Sea Ling 
Ms. Chui Man Chi, Cherry 

鄭詩靈教授 

徐敏姿女士 

C&E 
(Lectures and  

services will be 
conducted in  
Cantonese.  

課堂及服務將以廣

東話進行) 

Friday 

星期五 
14:30 - 17:15 

 

 Service Learning course (Includes services of approximately 13 
hours; Service target: Women working in the sex industry)   
服務學習科目（包括大約 13 小時之服務；服務對象：從事性

服務業的婦女） 
 
 The course focuses on the theme "Sex Work is Work." Students will 

explore the circumstances of sex workers and the sex service 
industry through lessons, and design and implement services 
aimed at promoting the decriminalization of sex work under the 
guidance of the partner organization and the instructor. 
課程以「性工作是工作」為主題，同學將透過課堂了解性工作

者和性服務行業的處境，並在合作機構及導師指導下設計及推

行促進性工作非刑事化的相關服務。 
 

GESC1230KB Caring Heart Service 
Learning 
懷仁服務學習 

Ms. Chau Wing Sze, Alvina  
鄒頴詩女士  

C&E  
(Lectures and   
services will be 
conducted in   
Cantonese.   

課堂及服務將以廣
東話進行)  

  

Friday 
星期五 

14:30 - 17:15 

 

 Includes services of approximately 13 hours; Service target: 
community accessibility facilities and the users 
包括大約 13 小時之服務；服務對象：無障礙設施及其使用者 
 

 The course focuses on accessibility and social responsibility. A 
comprehensive understanding of PHAB (Physically Handicapped 
and Able-Bodied) integration, accessibility regulations and the 
application in creating inclusive communities will be introduced in 
this course. By participating in community access check projects, 
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students will have the opportunity to directly impact their 
surroundings and advocate for persons with disabilities.   
課程以「傷與健同行-齊創社區友善」為主題，同學將全面認識
傷健共融、無障礙守則及其應用等課題，亦會透過參與社區無
障礙設施巡查，有機會直接影響周圍的環境並為殘疾人士發
聲。  

GESC1230MB Caring Heart Service 
Learning 
懷仁服務學習 

Ms. Lai Siu Yuk, Sabrina 
Ms. Chung Ho Yan, Yen 
黎小育女士 
鍾可欣女士 
 

C&E  
(Lectures and   
services will be 
conducted in   
Cantonese.   

課堂及服務將以廣
東話進行)  

 

Tuesday 
星期二  

18:30 - 21:15  
 

 Includes services of approximately 13 hours; Service Target:  
Individuals with disabilities  

包括大約 13 小時之服務；服務對象：殘疾人士 
 

 The course focuses on the theme of raising awareness about 
mental health among people with disabilities. Students will explore 
the mental health needs of people with disabilities. To collaborate 
with non-profit organizations, students will design and implement 
services to promote the mental health message. It facilitates this 
community group to acquire more knowledge of this social issue 
and learn to take care of individual mental well-being.  

課程以提昇殘疾人士關注精神健康為題，讓同學透過了解殘疾

人士的精神健康需要，並在合作的非牟利機構下設計及推行相

關的服務，從而讓此社會群體也能認知這個引起大眾關注的社

會問題，學習照顧個人的精神健康。 

GESC1230NB 
(CANCELLED) 

Caring Heart Service 
Learning 
懷仁服務學習 

Mr. Li Cheong Lung 
李昌隆先生 

C&E  
(Lectures and   
services will be 
conducted in   
Cantonese.   

課堂及服務將以廣
東話進行)  

 

Friday 
星期五  

14:30-17:15 

 Includes services of approximately 13 hours; Service target: 
Residents of the transitional housing project “The STEP” 
包括大約 13 小時之服務; 服務對象: 過渡性房屋「新田部屋」
居民 
 

 Students will visit and conduct field studies at the transitional 
housing project “The STEP” to understand the needs of the 
residents. And under the the guidance of partner organisations and 
course instructors, students will co-design and implement services 
related to environmental recycling together with the residents. 
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同學將於過渡性房屋項目「新田部屋」透過探訪及考察了解居
民需要，並在合作機構及導師指導下與居民一同設計及推行環
保回收相關服務。 
 

GESC1230PA Caring Heart Service 
Learning 
懷仁服務學習 

Prof. Au Wing Tung Winton  
區永東教授 

C&E  
(Lectures and   
services will be 
conducted in   
Cantonese.   

課堂及服務將以廣
東話進行)  

Tuesday  
星期二 

14:30-17:15 

 

 Includes services of approximately 13 hours; Service target: 
Children and Adults with special educational needs (SEN)   
包括大約 13 小時之服務；服務對象：兒童及特殊教育需要人

士  
 

 This course focuses on Creative Movement. Students will learn 
various creative movement exercises and, after understanding the 
needs of different communities, they will work in small groups 
under the instructor's guidance to design a Creative 
Movement workshop. They will then implement the relevant 
service for children or individuals with Special Educational Needs 
(SEN) at a partner organization, aiming to inspire participants' 
imagination regarding the use of their body and space.  
本課程以創意形體為主題，同學會學習各種創意身體練習，並

於了解不同社群需要後，在導師指導下以小組形式設計創意形

體工作坊，於合作機構為兒童或特殊教育需要人士推行相關服

務，啟發參與者對身體及空間運用的想像力。  

 

GESC2330 Service Learning: 
Human Concern 
服務學習: 人文關懷 
 

Mr. Wong Kon Chi 
黃幹知先生  
 

C 
(Lectures and 

services will be 
conducted in 

Cantonese  
課堂及服務將以廣

東話進行) 

Friday 
星期五  

14:30-17:15 

 Includes services of approximately 18 hours; Service target: 
grassroot labours 
包括大約 18 小時之服務；服務對象：基層勞工 
 

 Students will engage the grassroot labours through field trips and 
interviews at markets, parks and toilets in Tai Wai district, and 
develop empathy towards the labours through wearing ageing 
simulation suits. Students will initiate and implement a grassroot-
friendly community group project under the guidance of the 
partner organisation and course instructor. 
同學將於大圍區的市場、公園、公廁等場所進行實地考察及訪
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問清潔工友，並試穿高齡體驗衣培養對基層勞工的同理心，及
後將以小組形式並在合作機構及導師指導下設計及進行基層友
善的服務。 
 

GESC2360 Environmental 
Justice in Action 
環境正義動起來 

 

 

Dr. Aikins Amoako ASIAMA E 
(Lectures and 

services will be 
conducted in 

English 
課堂及服務將
以英話進行) 

 

 

Friday 
星期五  

14:30-17:15 

 

 Includes services of approximately 13 hours; Service content: 
environmental sustainability 
包括大約 13 小時之服務；服務內容：環境可持續發展 

 
 This course adopts a service learning approach to examine how 

environmental sustainability can be achieved in a fair, just, and 
equitable manner through impactful community service. By 
utilizing the environmental justice framework, students will 
explore how social inequalities shape the processes and 
outcomes of sustainable development. 
這門科目採用服務學習的方法，探討如何通過有影響力的社
區服務，以公平、公正和平等的方式實現環境可持續性。通
過利用環境正義框架，學生將探索社會不平等如何影響可持
續發展的過程和結果。 

 Students will have the opportunity to immerse themselves in a 
local NGO and learn through the food waste service. They will 
also implement their own service learning project. 
學生將有機會在本地的非政府組織中，通過剩食義務工作學
習，亦會設計及實施自己的服務學習計劃。 
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B. Generic General Education Courses 一般通識科目 
 

Course Code 

科目編號 

Course Title 

科目名稱 

Teacher 

老師 

Language 

語言 

Time 

時間 

GESC1210  Science and Our Lives  

科學與人生  

Ms. May Yam Kwan-mei 
任君美女士  

C&E  Friday  
15:30 - 18:15  

GESC2010B *  
COMM2932  

Film Genres: Love, Death and Laughs  
電影類型：愛情、死亡及笑話  

Mr. Clarence Tsui Hong-chee  
徐匡慈先生  

E  Thursday  
10:30 - 13:15  

GESC2060  Debating Globalization   

全球化正、反、合  

Dr. Lee King-wa  
李勁華博士  

C  Friday  
15:30 - 17:15  

GESC2111  Questions of a Modern Person  

現代人的問題  

Dr. Lau Siu-lun  
劉紹麟博士  

C  Friday  
14:30 - 17:15   

GESC2117  Challenges of University Life  
大學生活的挑戰  

Prof. Freedom Leung Yiu-kin  
梁耀堅教授  

E  Thursday  
18:30 - 21:15  

GESC2240  From Page to Stage - Exploring the Art of Drama and Theatre  

從文本到舞台 ─ 戲劇與劇場的探索  

Mr. Hardy Tsoi Sik-cheong  
蔡錫昌先生  

C  Friday  
14:30 - 17:15  

GESC2400  Appreciating Cantonese Opera  

粵劇導賞  

Dr. Kitty Tai Suk-yan  
戴淑茵博士  

C  Friday  
16:30 - 19:15  

GESC2420  Emotion Regulation and Mental Health  
情緒調適與精神健康  

Ms. Chan Yawen  
陳雅文女士  

C&E  Tuesday 
10:30 - 13:15  

 
Remarks 備註: 
C = Cantonese 廣東話 
E = English 英語 
P = Putonghua 普通話 
 

 


